
Protokół Nr XXVI.2021 

z sesji Rady Gminy Górzyca 

odbytej w dniu 25 marca 2021 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy p. Krzysztof Bańka o godzinie 13
00 

otworzył sesję 

i po powitaniu radnych poinformował, że obradowanie odbędzie się w zdalnym 

trybie, mając na uwadze 
 
art. 15zzx ust. 1-3 ustawy z dnia 2 marca 2020 r.                    

o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem 

i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi 

sytuacji kryzysowych (Dz. U. z 2020 r. poz. 1842). Zastosowanym środkiem 

komunikowania się będzie telekonferencja. 
 
 

 

Przewodniczący Rady oświadczył, że na sesji obecnych jest 14 radnych 

(nieobecna radna Stanisława Urban), co stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał (obecność sprawdzona poprzez 

odczytanie kolejno z listy obecności radnych  i odnotowanie obecności na 

arkuszu listy). 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że sesja jest rejestrowana i transmitowana 

w internecie, a głosowanie odbędzie się na imiennych wykazach głosowań 

oddzielnie dla każdego tematu poddanego pod głosowanie oraz przy użyciu 

urządzeń do głosowania. Dodał, że każdorazowo radny zostanie wywołany do 

oddania głosu i jego głos zostanie odnotowany na arkuszu głosowań oraz na 

urządzeniu do głosowania. 

 

Przewodniczący Rady Gminy spytał czy radni zgłaszają propozycje do porządku 

obrad sesji? 

Radni nie zgłosili żadnych propozycji i Przewodniczący Rady przedstawił 

porządek obrad dzisiejszej sesji. 

 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu XXV sesji Rady Gminy. 

4. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych              

w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 

gminy Górzyca środków finansowych stanowiących fundusz sołecki. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia zespołu przyrodniczo-

krajobrazowego o nazwie „Uroczysko Ośniańskich Jezior – strefa Jeziora 

Imielno gm. Górzyca”. 



8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Górzyca na rok 2021”. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Lubuskiemu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Budżetowej Gminy Górzyca 

na 2021 r. Nr XXIII.138.2020 z dnia 30 grudnia 2020 r. 

11. Sprawozdanie roczne Gminnego Ośrodka Kultury z wykonania planu 

finansowego jednostki za 2020 r., w tym z działalności Gminnego Centrum 

Informacji i świetlic wiejskich w 2020 r. 

12. Sprawozdanie roczne Gminnej Biblioteki Publicznej w Górzycy z wykonania 

planu finansowego jednostki za 2020 rok.  

13. Sprawozdanie rzeczowo-finansowe z wykonania Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Górzyca za 2020 rok.  

14. Pisemne interpelacje i zapytania radnych. 

15. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o treści złożonych interpelacji                   

i zapytań od poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na nie.  

16. Wolne wnioski i informacje.  

17. Sprawozdania komisji Rady o ich pracach w okresie międzysesyjnym lub               

w sprawach projektów uchwał. 

18. Zakończenie obrad XXVI sesji Rady Gminy.  

 

Realizacja porządku obrad: 

 

Ad. 1, 2,  

Zrealizowano na wstępie. 

 

Ad. 3 

Przyjęcie protokołu XXV sesji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół został zamieszczony na 

stronie BIP i spytał  czy radni zgłaszają uwagi do protokołu  z obrad XXV sesji 

Rady Gminy. 

 

Radny Rafał Baran zgłosił uwagę do treści protokołu w punkcie 9. Wolne 

wnioski i informacje. Stwierdził, że w swojej wypowiedzi nie powiedział, że 

cyt.: „…swoje obawy uzasadnia przewodnictwem w tej Grupie miasta Słubice              

i jego zdaniem problemy finansowe Słubic spowodują ograniczony dostęp do 

wsparcia dla innych członków…” Radny powiedział, że chodziło mu relacje 

polityczne pomiędzy członkami Grupy, które mogą wpływać na poziom 

wsparcia. 

 



Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że wypowiedź radnego w punkcie 9. 

protokołu zostanie zweryfikowana i protokół w tym punkcie zostanie zmieniony 

zgodnie z jego interpetacją. 

 

Radni nie zgłosili innych uwag do protokołu  i w wyniku głosowania jawnego 

protokół Nr XXV.2021 został przyjęty jednogłośnie 13 głosami „za” przy                     

1 głosie „przeciw” . 

 

Wyniki imienne z głosowania oraz płyta z transmisją obrad stanowią załącznik 

do protokołu. 

 

Ad. 4 

Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych                 

w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że jego działania w okresie 

międzysesyjnym były związane ze sprawami organizacyjnymi Rady Gminy                

i z  przygotowaniem materiałów na sesję oraz rozmowami z mieszkańcami 

gminy. 

 

Ad. 5 

Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

 

Informacje przedstawił i omówił Wójt Gminy Robert Stolarski. 

 

Radna Maria Syktus poprosiła o informację, jakie wnioski wypłynęły po 

spotkaniu z Powiatowym Komendantem Policji w Słubicach w temacie 

pozyskiwania chętnych do pracy w policji? Czy to spotkanie miało znaczenie 

informacyjne czy znaleziono jakiś sposób do zachęcenia kandydatów. 

Wójt odpowiedział, że to spotkanie miało znaczenie informacyjne. Gmina nie 

może wesprzeć działań związanych z pozyskaniem ewentualnych 

zainteresowanych do pracy w policji. Wójt dodał, że w tej kwestii dużą rolę                

pełni miasto Słubice i bardzo mocno wspiera działania Komendy Powiatowej 

Policji, m.in. zaoferowało kilka mieszkań dla chętnych w pracy w policji. Wójt 

stwierdził, że jest to mało skuteczne ponieważ lokalizacja przy granicy                       

z Niemcami powoduje bardziej atrakcyjne oferty pracy za granicą i jest to 

problem Komend Policji przy granicy i nie ma na to złotego środka, który 

rozwiązałby go skutecznie. 

 

Radna Janina Bryl zadała pytanie odnośnie ścieżki rowerowej, czy są już 

konkretne decyzje, czy ten temat jest jeszcze na etapie porozumień? 

Wójt odpowiedział, że w strukturach Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych                   

i Autostrad w Zielonej Górze nastąpiły zmiany, t.zn. zmienił się dyrektor                       



i tematy wcześniej już dograne są w tej chwili na etapie porozumień                                 

i negocjacji. Wcześniejsze ustalenia są w tej chwili nieaktualne i w trakcie 

przygotowania są porozumienia w tym temacie trzech samorządów łącznie.                       

W  najbliższym czasie planowana jest wideokonferencja z obecnym dyrektorem, 

na której mamy nadzieję, że będą przedstawione szczegóły realizacji tego 

zadania. 

 

Ad. 6 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 

gminy Górzyca środków finansowych stanowiących fundusz sołecki. 

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Kierownik Zespołu ds. Funduszy UE 

Agnieszka Pilarska. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że opinia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej w dniu 22 marca 2021 r. była 

pozytywna i otworzył dyskusję 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

podjęcie  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 

gminy Górzyca środków finansowych stanowiących fundusz sołecki. 

 

Ww. uchwała Nr XXVI.148.2021 została podjęta 14 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” /kopia uchwały stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. 7 

Projekt uchwały w sprawie ustanowienia zespołu przyrodniczo-krajobrazowego 

o nazwie „Uroczysko Ośniańskich Jezior – strefa Jeziora Imielno gm. Górzyca”. 

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Anna Kwiek-Judycka. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że opinia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej w dniu 22 marca 2021 r. była 

pozytywna i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

podjęcie  uchwały w sprawie ustanowienia zespołu przyrodniczo-

krajobrazowego o nazwie „Uroczysko Ośniańskich Jezior – strefa Jeziora 

Imielno gm. Górzyca”. 

 



Ww. uchwała Nr XXVI.149.2021 została podjęta 14 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” /kopia uchwały stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Górzyca na rok 2021”. 

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła podinspektor ds. Gospodarki Wodno-

Kanalizacyjnej i Spraw Komunalnych ZGK Gabriela Sołtysik. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że opinia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej  w dniu 22 marca 2021 r. była 

pozytywna i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

podjęcie  uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Górzyca na rok 2021”. 

 

Ww. uchwała Nr XXVI.150.2021 została podjęta 14 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” /kopia uchwały stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Lubuskiemu. 

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła podinspektor ds. Gospodarki 

Komunalnej, Gospodarki Przestrzennej i Dróg Ewelina Pakos. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że opinia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej w dniu 22 marca 2021 r. była 

pozytywna i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

podjęcie  uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Lubuskiemu. 

 

Ww. uchwała Nr XXVI.151.2021 została podjęta 14 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” /kopia uchwały stanowi załącznik do 

protokołu. 



 

Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Budżetowej Gminy Górzyca na 

2021 r. Nr XXIII.138.2020 z dnia 30 grudnia 2020 r. 

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska. 

 

Przewodniczący rady Gminy poinformował, że opinia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej w dniu 22 marca 2021 r. była 

pozytywna i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

podjęcie  uchwały w sprawie zmiany uchwały Budżetowej Gminy Górzyca na 

2021 r. Nr XXIII.138.2020 z dnia 30 grudnia 2020 r. 

 

Ww. uchwała Nr XXV.152.2021 została podjęta 14 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” /kopia uchwały stanowi załącznik do 

protokołu . 

 

Ad. 11 

Sprawozdanie roczne Gminnego Ośrodka Kultury z wykonania planu 

finansowego jednostki za 2020 r., w tym z działalności Gminnego Centrum 

Informacji i świetlic wiejskich w 2020 r. 

 

Sprawozdanie przedstawiła i omówiła Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury 

Małgorzata Gniewczyńska. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że opinia Komisji Sfery Socjalnej 

w dniu 22 marca 2021 r. była pozytywna i otworzył dyskusję. 

 

Radny Rafał Baran odniósł się do funkcjonowania Gminnego Centrum 

Informacji w Górzycy i stwierdził, że obserwuje z roku na rok coraz mniejsze 

zapotrzebowanie na usługi świadczone przez tę jednostkę organizacyjną. 

Stwierdził, również że usługi proponowane przez GCI straciły swoją aktualność 

z uwagi na zaistniałe zmiany na rynku pracy, dostępie do internetu i sprzętu 

komputerowego. Radny przedstawił statystykę z okresu od roku 2016, która 

wyraźnie wskazuje na zmniejszającą się liczbę korzystających z Gminnego 

Centrum Informacji i zwrócił uwagę, że zdecydowaną większość korzystających 

z tej placówki to dzieci i młodzież. Koszty utrzymania rosną a popyt na usługi 

maleją, bo 8 lat temu znaczenie tego punktu było inne. Radny powiedział, że nie 

znalazł dla porównania tego typu działającej instytucji w innych gminach. 

Usługi świadczone przez GCI generują koszty i nie mają wpływu na 

atrakcyjność GOK. 



Dyrektor GOK Małgorzata Gniewczyńska odpowiedziała, że kwestia 

działalności Gminnego Centrum Informacji i planów na przyszłość była przez 

nią szczegółowo omówiona podczas planowej kontroli jednostki przez Komisję 

Rewizyjną Rady Gminy , podczas której radny był nieobecny. Dyrektor GOK 

powiedziała, że z uwagi na przejście w bieżącym roku dotychczasowego 

pracownika GCI na emeryturę ma inne plany co do wykorzystania tej jednostki 

bo faktycznie z każdym rokiem zmniejsza się zapotrzebowanie na świadczone 

tam usługi. Dodała, że jest obecnie w trakcie sprawdzania jakie są umocowania 

prawne w sprawie działalności GCI i możliwość wprowadzenia zmian w jego 

funkcjonowaniu. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Maria Syktus  odczytała protokół                       

z kontroli GOK/ protokół stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że opinia Komisji Sfery Socjalnej 

w dniu 22 marca 2021 r. była pozytywna i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dalszej dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

jawne przyjęcie  Sprawozdania rocznego Gminnego Ośrodka Kultury z 

wykonania planu finansowego jednostki za 2020 r., w tym z działalności 

Gminnego Centrum Informacji i świetlic wiejskich w 2020 r. 

 

Ww. sprawozdanie zostało przyjęte 14 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw”               

i 0 głosów „wstrzymujących” /sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 12 

Sprawozdanie roczne Gminnej Biblioteki Publicznej w Górzycy z wykonania 

planu finansowego jednostki za 2020 rok.  

 

Sprawozdanie przedstawiła i omówiła Dyrektor Gminnej Biblioteki Alicja 

Kucharczyk. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że opinia Komisji Sfery Socjalnej 

w dniu 22 marca 2021 r. była pozytywna i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

przyjęcie  Sprawozdania rocznego Gminnej Biblioteki Publicznej w Górzycy             

z wykonania planu finansowego jednostki za 2020 rok.  

 

Ww. sprawozdanie zostało przyjęte 14 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw”             

i 0 głosów „wstrzymujących” /sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

 



 

 

Ad. 13 

Sprawozdanie rzeczowo-finansowe z wykonania Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii dla Gminy Górzyca za 2020 rok.  

 

Sprawozdanie przedstawiła i omówiła Przewodnicząca Komisji Maria 

Hołubowicz. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że opinia Komisji Sfery Socjalnej 

w dniu 22 marca 2021 r. była pozytywna i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

przyjęcie  Sprawozdania rzeczowo-finansowego z wykonania Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Górzyca za 2020 rok.  

 

Ww. sprawozdanie zostało przyjęte 14 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw”            

i 0 głosów „wstrzymujących” /kopia uchwały stanowi załącznik do protokołu . 

 

Ad. 14 

Pisemne interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść: 

- interpelacji radnego Rafała Baran. 

- dwóch interpelacji radnej Blanki Kwiek.  

Interpelacje stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 15 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o treści złożonych interpelacji                 

i zapytań od poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na nie.  

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść odpowiedzi na zapytania złożone 

przez radnego Adriana Sulmińskiego / odpowiedź stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. 16 

Wolne wnioski i informacje. 

 

-Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść następujących dokumentów: 

* wniosek radnego Rafała Baran; 

* informacja w sprawie objęcia alei drzew statusem Pomników przyrody.  



Ww. dokumenty stanowią załącznik do protokołu 

 

- Przewodniczący Rady poinformował o obowiązku złożenia oświadczenia 

majątkowego za 2020 rok przez radnych i terminie złożenia oświadczeń do dnia 

30 kwietnia 2021 r. 

 

Ad. 17 

Sprawozdania komisji Rady o ich pracach w okresie międzysesyjnym lub                    

w sprawach projektów uchwał. 

Brak sprawozdań. 

 

Ad. 18 

Zakończenie obrad XXV sesji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że z uwagi na wyczerpanie 

porządku obrad sesji Rady Gminy i brak dalszej dyskusji  zakończył  XXV sesję 

Rady Gminy.  /godz. 14
53

 

Transmisja zarejestrowana na płycie dvd / stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Zbiorcze zestawienia wszystkich głosowań stanowią załącznik do niniejszego 

protokołu. 

   

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała Grażyna Markowska.  

             Przewodniczący Rady 

               (-)Krzysztof Bańka  
  
  
 
  
 


